
                                                                  

Dagsorden og referat fra bestyrelsesmøde d. 23/11 2022 kl. 18.00-

20.00.  

Mødested:  

Dagtilbudsdistrikt øst, konferencelokalet, Abildvej 20A, 1 sal, 9900 Frederikshavn 

Der udleveres ikke bilag på mødet, så hvis I har behov for fysiske papirer bedes I 

selv printe dem ud. 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: 

Jesper Bøgh Sørensen – Landbørnehaven 

Louise Thomsen – Abildgaard, §32 

Karina Juul Pedersen – Pilekvisten  

Trine Brobak Vestergaard – Mælkevejen  

Iben Kjølby Korneliussen – Golfparken 

René Mellergaard – Øster Dahl  

Medarbejderrepræsentanter: 

Anja Andreasen  

Pia Lundby 

Annette Lykke Jensen 

Forældrebestyrelsens sekretær: 

Randi Pauli Nyhagen 

Referent: 

Kirsten Christensen 

 

Afbud: Louise Thomsen 

 

Dagsorden: 

 

 Godkendelse af referat fra sidste møde den 8/6 2022 

 Referat godkendt  

 

 Budget  

      Budget 2022 

 Referat: 

 

Det forventes at vi kommer ud med et mindreforbrug i 2022.  

 



                                                                  
 

Et underskud i Center for Familie grundet stigende udgifter 

betyder besparelser i vores område og på skoleområdet.  

 

Det betyder derfor, at vi har fokus på drift resten af 2022 i vores 

huse, og kun må indkøbe det der er behov for, til at opretholde 

det pædagogiske arbejde.  

 

Der spares ikke på antal medarbejdertimer. 

 
Der arbejdes så småt med at se på budget 2023. 
  
Tildelingen af økonomiske midler til dagtilbud er udregnet ud fra 
hvordan børnetallet var for 2 år siden, hvilket kan blive en 
udfordring, når man ser på det stigende børnetal.  
Det vil muligvis have betydning for vores indeksering.  
 

 

      Forventet børnetal i 2022  

 Referat 

Børnetallene gennemgået.  

0-2 års området er stigende. Der er overbelægning i vuggstuerne. 

Der er et lille fald af børn i børnehaverne og i dagplejen. Det 

kræver megen styring for at ha’ det fulde overblik, det følges tæt. 

 

 Dialogmøde d. 10. august 2022.  

 Der var dialogmøde d. 10. august mellem forældrebestyrelserne og 

politikkerne. Jesper indvier os i de drøftelser der var på mødet, og om der er 

noget vi skal arbejde videre med. 

 

 Referat: 

Jesper gav et kort resume af dialogmødet med BBU den 10/8 

2022. 

På dialogmødet blev der holdt oplæg om minimumsnormeringer 

som pr. 1/1 2024 skal resultere i en normering der giver 1 voksne 

pr. 6 børnehavebørn og 1 voksne pr. 3 vuggestuebørn. I 

udregning af normeringen medregnes alle medarbejdere, både 

dem der er på arbejde, på ferie, de syge og vikarerne. Desuden 

tæller lederne med 85%.  

 



                                                                  
 

På dialogmødet blev de nye vejledninger for pædagogisk tilsyn 

drøftet. Vejledningerne byder bl.a. på mere samarbejde på tværs 

af distrikterne. 

Afdelingsleder i Børnehuset Hånbæk holdt oplæg om erfaringer 
vedr. deres deltagelse i projekt Styrket Deltagende 
Forældresamarbejde, herunder deres erfaringer med systematisk 
vurdering af børnenes trivsel, forældrecafeer med deltagelse af 
sundhedsplejerske samt mulighed for deltagelse af pædagog fra 
vuggestuen i forbindelse med sundhedsplejerskens besøg i 
hjemmet omkring barnets 8 måneder.  
Et supergodt og konstruktivt dialogmøde, med mange gode 

drøftelser og hvor man oplevede at BUU i høj grad søgte 

dialogen og forslag fra bestyrelserne, og hvor medlemmerne af 

BUU opfordrede til, at man altid kan kontakte dem i forbindelse 

med spørgsmål, opmærksomhedspunkter, gode ideer eller lign.  

Anja Krogh fra bestyrelsen kom med Mælkevejens erfaringer og 

deres arbejde og gav udtryk for, at det har været/er meget 

spændende og givende at være en del af.   

 

 Høringssvar – Bestyrelsesvægtægter. 

 

 Referat 

Center for Dagtilbud har udarbejdet forslag til en ny vedtægt for 

arbejdet i forældrebestyrelser for dagpleje, vuggestuer og 

børnehaver. 

Forslaget er blevet aktuelt, da der fremover kun skal være 3 

dagtilbudsområdet i stedet for 4. 

Bestyrelsen gennemgik forslagene til den ny vedtægt og lavede 

udtalelser.  

På udvalgsmødet i januar drøftes vedtægten med evt. udtalelser, 

inden den sendes til endelig godkendelse i byrådet. 

 

 Eventuelt 

 Referat 

Drøftelse af evt. sampasning med henblik på, at færrest mulige 
børn skal have opstart under sampasningsperioden i en anden 
institution, end hvor de skal gå.  
 



                                                                  
 

Det er som udgangspunkt kun Landbørnehaven og Øster Dahls 

børn der sampasses, hvis/når der er få tilmeldt børn i ferier. 

De store huse - Mælkevejen, Pilekvisten, Golfparken og Abildvej 

er altid i eget hus, bortset fra juleferien.  

Børnene i Abildgård Børnehus passes altid i eget hus. 

 

Der er sampasning i Golfparken i juleferien i år. De andre 

institutioner er lukket i den periode.  

 

 

TAK til bestyrelsen for godt  samarbejde i 2022 og rigtig glædelig jul til alle. 

                                                


